
 

Dansk	Surf	&	Rafting	Forbund	(DSRF)	
Generalforsamling	2015	

	
Lørdag	den	13/6-2015	kl.	17:00	–	18:00	

Amager	Strandpark,	Den	Blå	Foreningsby	ved	Øresundstien	
	

REFERAT	
	

1. Valg	af	dirigent	
Jacob	Nielsen,	medlem	af	Copenhagen	Watersports	samt	formand	for	Københavns	
Livredderklub,	valgt	til	dirigent.	
	

2. Valg	af	referent.	
Simon	Brucz	fra	Stand	Up	Paddle	Odense/CWS	og	bestyrelsesmedlem	i	DSRF.	
	

3. Kontrol	af	stemmeberettigede	
3	nordmænd	tilstede	uden	stemmeberettigelse.	
		

4. Valg	af	3	stemmetællere	
1.	Anne	Fritzner	fra	Copenhagen	Watersports	
2.	Mette-Julie	fra	Copenhagen	Watersports	
3.	Kenneth	Mortensen	fra	Copenhagen	Watersports	
	

5. Bestyrelsens	beretning	
DSRF	Formand,	Jakob	Færch,	berettede	om	det	forgangne	år	og	gav	samtidig	en	kort	historisk	
introduktion	til	forbundets	grundlæggelse.	I	løbet	af	det	forgangne	år	har	DSRF	oplevet	en	50%	
medlemsstigning.	Sammenlignet	med	eksisterende	kvalifikations-	og	specialforbund	i	
Danmarks	Idrætsforbund	(DIF),	overgår	det	størstedelen	af	de	andres	fremgang.	
Der	blev	informeret	om	optagelsesprocessen	i	DIF	ved	bl.a.	fyraftensmøder,		møder	med	
administrationen,	DIF	kongress	og	den	omstridte	dialog	med	Dansk	Sejlunion	(DS)	og	Dansk	
Kano	og	Kajak	Forbund	(DKF),	som	DIF	gerne	ser	DSRF	bliver	en	del	af.	Det	gøres	klart	af	
bestyrelsen,	at	DSRF	vil	kæmpe	for	en	optagelse	som	selvstændigt	specialidrætsforbund	i	
første	omgang.	Dette	er	muligt	med	2000	medlemmer	og	en	stærk	national	profil,	som	det	
organ	der	organiserer	SUP,	surf	og	whitewater	sport	i	Danmark.	
Såfremt	surfing	bliver	en	olympisk	disciplin,	vil	DSRF	stå	stærkere	overfor	medlemskab	i	DIF.	
	

6. Udvalgenes	beretninger	
Event-	og	konkurrence	udvalgets	beretning	blev	præsenteret	af	Michael	Lindberg.	Open	SUP	
tour	har	nu	fem	stops	over	hele	landet,	med	Fanø	som	den	nyeste	arrangør.	Touren	er	en	unik	
chance	for	at	skabe	opmærksomhed	om	SUP	aktiviteten	landet	over.	Touren	har	et	element	
der	henvender	sig	til	den	brede	befolkning,	samtidig	med	at	tilgodese	seriøse	racere.	Touren	



 

har	oplevet	opbakning	til	hvert	event,	og	foreninger	er	begyndt	at	henvende	sig	for	
muligheden	for	at	afholde	ét	af	de	fem	stop.	
DM	Surf	Tour	har	indtil	videre	været	en	kæmpe	succes.	Der	har	været	helt	op	til	50	deltagere	
pr.	event,	så	man	har	måttet	lukke	for	flere	deltagende	atleter.	Lokale	kommuner	har	forøget	
deres	støtte	til	surf	touren	finansielt,	hvilket	har	muliggjort	et	større	setup	end	året	tidligere.	
Folk	rundt	omkring	i	surf	miljøet	er	begyndt	at	få	øjnene	op	for	det	arbejde	DSRF	ligger	i	at	
udbrede	og	forbedre	surf	sporten	i	Danmark.	Event-	og	konkurrence	kalenderen	for	2016	vil	
være	tilgængelig	i	starten	af	det	nye	år.	
	
Uddannelses	udvalgets	beretning	præsenteres	af	Simon	Brucz.	Der	er	i	år	blevet	uddannet	21	
ISA	SUP	fladvands	instruktører,	med	kurser	i	henholdsvis	Århus	og	København.	Der	er	
uddannet	9	ISA	Surf	instruktører	med	kursus	i	Klitmøller.	Der	arbejdes	på	at	kunne	tilbyde	
udvidet	instruktør	kurser	til	næste	år,	herunder	downwind.	Derudover	nævnes	der,	at	DSRF	vil	
tilbyde	workshops	til	eksisterende	DSRF	og	ISA	instruktører,	for	at	muliggøre	videndeling	og	
herigennem	højne	niveauet	over	hele	landet.	Uddannelseskalenden	for	2016	vil	være	
tilgængelig	i	starten	af	det	nye	år.	
Derudover	har	nogle	frivillige	taget	tilløb	til	at	starte	arbejdet	på	et	elite-	og	
talentudviklingsmiljø.	Det	specificeres	yderligere	over	de	kommende	bestyrelsesmøder,	og	der	
vil	efterfølgende	være	mulighed	for	at	involvere	sig.		
	
International	affairs	udvalgets	beretning	blev	præsenteret	af	Casper	Steinfath.	Casper	er	i	år	
blevet	valgt	ind	som	vicepræsident	i	International	Surfing	Association	(ISA).	Hans	arbejde	vil	
hovedsageligt	foregå	politisk,	hvor	han	vil	arbejde	på,	at	få	surfing	på	det	olympiske	program.	
Casper	er	selv	elite	atlet	blandt	de	ypperste	i	verden,	og	har	derfor	fingeren	på	pulsen	og	
sportens	udvikling.	

	
7. Forelæggelse	af	regnskabet	for	det	forløbne	år	til	godkendelse	

Kasseren	Michael	Lindberg	foralgde	regnskabet	til	godkendelse.	Poster	blev	gennemgået	i	
hovedtræk	og	regnskabet	blev	godkendt.	
	

8. Gennemgang	af	hovedlinjer	for	DSRF's	virke	i	fremtiden	
Projektet	’STOKED’	blev	præsenteret	af	henholdsvis	Jakob	Færch	og	Michael	Lindberg.	Der	er	
søgt	tilskud	hos	Nordea	Fonden	på	5	mio.	til	udvikling	af	DSRF’s	aktiviteter	over	en	tre-årig	
periode.	Tilskuddet	vil	kunne	sikre	en	fuldtidsansat	i	tre	år,	der	vil	kunne	udvikle	og	varetage	
driften	af	projektet.	Der	er	enighed	om,	hvor	stor	en	betydning	dette	kunne	have	for	DSRF’s	
fremtid	og	bakkes	stærkt	op	af	alle	fremmødte	medlemmer.	
Der	vil	være	svar	på	projektets	godkendelse	fra	NordeaFondens	bestyrelse	sidst	på	efteråret.	
	

9. Gennemgang	af	budgettet	for	det	kommende	år,	herunder:	
a) Fastsættelse	af	kontingent	til	DSRF:	

	
Prisen	for	medlemskab	af	individuelle	atleter	ligger	på	nuværende	tidspunkt	på	20kr,	
hvilket	kan	betales	via	Mobile	Pay.	Et	medlem	foreslog	en	stigning	i	kontingent	til	200kr.,	



 

da	det	menes,	at	DSRF	”sælger”	sine	ydelser	til	medlemmerne	for	billigt.	Den	indsats	DSRF	
ligger	i	at	udvikle	dansk	idrætsliv,	burde	krediteres	med	mere.	Forskellen	på	20kr	til	50kr	
forekommer	minimal,	hvorfor	der	foreslås	at	det	som	minimum	burde	hæves	til	200kr.	
Flere	medlemmer	samt	et	par	stykker	fra	bestyrelsen,	hævder	at	det	psykologiske	aspekt	
ved	at	kunne	støtte	udviklingen	af	DSRF	ved	20kr,	er	nødvendigt	for	at	vinde	fremgang	og	
sikre	medlemmer.	På	denne	måde,	får	flere	i	miljøet	øjnene	op	for	forbundets	aktiviteter	
og	arbejde,	hvilket	vil	sprede	sig	som	ringe	i	vandet.	
Afstemning	for	en	forøgelse	af	kontingentet	til	50kr	blev	foretaget	med	3	stemmer	for,	
overfor	25	stemmer	imod.	Ingen	stemte	blankt.	Medlemsskabet	for	individuelle	forbliver	
derved	uændret	på	20kr.	efter	afstemning.	

	
Et	medlem	foreslår	at	prisen	for	foreninger	bør	sænkes	fra	800kr	til	400kr,	da	det	på	
nuværende	tidspunkt	forekommer	som	mange	penge,	overfor	de	ydelser	DSRF	kan	levere.	
Bestyrelsesmedlem	Michael	Lindberg	informerer	om	fordelene	for	foreningerne	ved	at	
melde	sig	ind	i	DSRF.	Disse	kommenteres	af	medlemmer	fra	foreningen	Bellevue	SUP	&	
Surf	Klub,	der	støtter	op	om	et	medlemskontingent	på	400kr.	
Der	blev	fremsat	et	endeligt	forslag	om	at	foreninger	det	første	år	kan	være	medlem	for	
400kr	og	efterfølgende	år	for	800kr.	
Forslaget	blev	med	26	stemmer	for,	overfor	2	stemmer	imod	vedtaget.	Medlemsskabet	for	
foreninger	ændres	derved	til	400kr	i	første	år	og	800kr	derefter.	

	
10. Behandling	af	indkomne	forslag	

Ingen	forslag	
	

11. Valg:		
a) Formand	hvert	2.	år:	i	ulige	år		

i. Formand	Jakob	Færch	på	valg,	er	villig	til	genvalg	
Jakob	Færch	genvælges	til	formand	
	

b) Næstformand	hvert	2.	år	i	lige	år	
i. Casper	Steinfath	var	ikke	på	valg		

	
c) Kasserer	hvert	2.	år:	i	lige	år	

i. Michael	Lindberg	var	ikke	på	valg		
	

d) 1	medlem	for	2	år	i	lige	år	og	2	medlemmer	for	2	år	i	ulige	år		
i. Simon	Brucz	var	ikke	på	valg	
ii. Christian	Gøbel	var	på	valg	

Daniel	Bidstrup	tiltræder	bestyrelsen	og	erstatter	herved	Christian	Gøbel	
iii. Lars	Bjerregaard	var	på	valg	

Thomas	Bay	tiltræder	bestyrelsen	og	erstatter	herved	Lars	Bjerregaard	
	

e) Repræsentant	for	private	medlemmer	vælges	hvert	år		



 

i. Mads	Halse	var	på	valg		
Mads	Halse	har	valgt	ikke	at	stå	til	genvalg	og	går	derfor	ud	af	bestyrelsen	
Posten	forbliver	ledig	

f) Repræsentant	for	skoler,	institutioner	og	eventorganisationer	vælges	hvert	år			
i. Position	ledig		

Maja	Bertelsen	fra	SUP	Aarhus	tiltræder	bestyrelsen	som	repræsentant	for	
skoler,	institutioner	og	eventorganisationer	
	

g) Suppleant	til	bestyrelsen	for	2	år	i	ulige	år	
i. Kasper	Brix	var	på	valg		

Kasper	Brix	blev	genvalgt	som	suppleant	i	bestyrelsen	
	

h) Registreret	eller	statsautoriseret	revisor	i	lige	år	
i. Bestyrelsen	anbefalede	genvalg	af	revisor	Jacob	Bang-Olsen	

Jakob	Bang	blev	genvalgt	som	revisor	
	

i) Valg	af	formænd	til	øvrige	udvalg	
i. Interesserede	kontakter	bestyrelsen	løbende.	

	
11.	Fastsættelse	af	sted	for	næste	ordinære	repræsentantskabsmøde.		
Der	blev	ikke	fastsat	et	sted	for	næste	ordinære	repræsentantskabsmøde.	
	
12.	Eventuelt	
Der	var	ingen	punkter	til	eventuelt.	
	
Der	var	ikke	flere	kommentarer	eller	bemærkninger	og	dirigenten	hævede	således	
generalforsamlingen	kl.	18.15	idet	han	takkede	for	god	ro	og	orden.	
	
	
	
Underskrift	
	
	
	
_____________________________	
Simon	Brucz,	referent	
	
	


